
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 419 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 419:  

”Ministerens bedes kommentere artikler på Altinget 8/1-20: ”Kritik af Ŷye aŶbefaliŶ-
ger på akutoŵrådet: EŶ klar forriŶgelse?” og ”Hjerteaktører: Styrelse trækker laveste 

fællesnævŶer Ŷed over akutŵodtagelser”.” 

 

Svar: 

Det er for mig helt afgørende, at patienter med akutte hjertesygdomme modtager en  

hurtig og korrekt diagnosticering og behandling i vores sundhedsvæsen, og at vi  

opretholder og bygger videre på de store fremskridt, vi har oplevet på hjerteområdet.  

 

Patienter med akutte hjertesygdomme skal også fremover med de nye anbefalinger 

på akutområdet kunne modtage en god og tidsvarende behandling i sundhedsvæse-

net, og der må ikke opstå ulighed for hjertepatienter i den akutte sundhedsindsats. 

 

Sundhedsstyrelsens udkast til anbefalinger for en sammenhængende sundhedsind-

sats ved akut opstået sygdom og skade er resultatet af en længerevarende bred og 

inddragende proces, hvor Hjerteforeningen også har deltaget på vegne af Danske Pa-

tienter.  

 

Nu har akutanbefalingerne netop været i en længere høringsproces. Jeg forventer, at 

Sundhedsstyrelsen gennemarbejder anbefalingerne på baggrund af de indkomne hø-

ringssvar, og at der tages behørigt hensyn til de bekymringer, der er blevet rejst på 

blandt andet hjerteområdet. 
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